

# KÅS bestyrelsesmøde d. 28.03.2023



Afbud: Flyvestationen, Viborg

## Referat

1.	Økonomi ved Per F.	<p>Regnskabet er rundsendt.</p> <p>Der er frist for betaling af kontingent den 31/3. 4 foreninger mangler dags dato at indbetale.</p> <p>Der har ikke været de store bevægelser i forhold til regnskabet.</p>
2.	Vandpleje ved Ivan	<p>Projekt i Bærs Bæk. Der er kontakt til lodsejerne. Projektet udføres i samarbejde med Skive Kommune.</p> <p>Projekt til beskyttelse af yngel ved udmundingen. Skive Kommune og Ivan har ansøgt Aage Jensens Naturfond. Tanken er at lave et beskyttelsesbælte, der kan sikre yngelen når den kommer ud i fjorden. I dag er området dækket af sand, og der er ikke skjul til yngelen. Ivan afventer svar fra fonden. Der er ansøgt om 2.000.000 kr. til etablering af "revet" og efterfølgende forskning/dokumentation.</p> <p>Fællesmøde med kommunerne den 3. maj. Skive Kommune er vært.</p> <p>Ivan har sendt kommentarer til dagsordenen omkring vandløbspleje, specifikt vedr. skjulested for fisk og yngel.</p> <p>Ivan har søgt midler hos Viborg Kommune til vandløbsprojekter. Der var muligvis midler til yderligere projekter.</p> <p>Ivan rundsender overslag over økonomien i de projekter der er planlagt til udførelse til bestyrelsen.</p> <p>En god nyhed: Der har aldrig været optalt så mange gydninger på gydebanker som i år. Flere end 400 forskellige gydninger.</p>
3.	Grødeskæring ved Ivan og Tom	<p>Tom runddelte skrivelse om forsøg med tilpasset grødeskæring i Karup Å. Det er en testperiode på i første omgang 1 år, hvor der kun skæres grøde en gang fra Resen Bro til Trandum Bro samt Haderis Å. Grødeskæringen der finder sted bliver i uge 37-38.</p> <p>Tom og Ivan har drøftet problemområder med særligt meget sødgræs eksempelvis nedstrøms Æbletræet med</p>

		<p>kommunerne. Der er mulighed for at anvende særligt maskineri fra båden der kan trække rodnet med op. Det vil blive vendt yderligere på fællesmødet mellem kommunerne og KÅS.</p>
4.	KÅS Website	<p>KÅS har lavet opslag om webmaster til KÅS hjemmeside. Tom opfordrede til, at alle går hjem i foreningerne og prøver at rekruttere en frivillig.</p> <p>Alternativt må vi forhøre os hvad det koster at få det lavet med kræfter der købes ind til opgaven.</p> <p>Jan forhører sig hos Erik fra forbundet hvad det vil koste at få ham til at hjælpe os.</p>
5.	Opfølgning skarv	<p>Tom har rundsendt en ny tilladelse samt anbefalinger og regler til jægergruppen. De vil begge blive lagt på hjemmesiden når vi nærmer os 1. april.</p> <p>Der har været regulering af skarv ved åmundingen med en vis succes.</p> <p>Der har også været regulering ved Karup, hvor der fortsat meldes om en del skarv.</p> <p>Husk at jægere der har reguleret skarv, kan få refunderet patroner ved kontakt til Tom.</p>
6.	Status Havørredens Hus ved Jan S. /Schneider og Tom	<p>Der har været afholdt et par møder med kommunen siden sidst. Der er valgt arkitekt firma der er i gang med processen omkring eksempelvis borger-/brugerinddragelse.</p>
7.	Eventuelt	<p>Konto: Forslag fra Per F. om at afvikler konti så KÅS kun har den ene konto, så vi kun har en konto. Vi drøfter det igen på næste møde med henblik på at vi kan lave et eventuelt skifte i forbindelse med afslutningen på dette regnskabsår.</p> <p>Schneider: Assens Lystfiskercenter har fået 19 mil. Fra Nordea Fonden.</p> <p>Pia: Der er et medlem fra Silkeborg der har været inde og kigge på hvad der står skrevet på diverse hjemmesider i KÅS regi vedr. krebse fiskeri. Kort drøftelse om foreningernes forhold til krebsefiskeri.</p> <p>Referent: Jan Snejbjerg</p>